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Anexa nr.2 la HCLnr. 24/24.02.2023  

 
 

PROCES VERBAL 
al sedintei extraordinare, cu convocare de indata, a Consiliului Local Tulca din data de 

02.02.2023 
 

 
Încheiat azi, 02.02.2023, cu ocazia ședinței extraordinare, cu convocare de indata  a 

Consiliului Local al comunei Tulca. 
   
 Se intoneaza imnul de stat al Romaniei. 

 In deschiderea ședinței domnul primar Avrămuț Daniel salută pe cei prezenți și urează bun 
venit la ședința extraordinară a Consiliului Local Tulca, multumeste consilierilor pentru prezenta 
si spera sa avem o sedinta care sa aduca beneficii mojore locuitorilor comunei Tulca. 

D-nul secretar saluta pe cei prezenti si arata ca, sedinta de astazi a fost convocata de  catre d-nul 
Avramut Daniel, primarul comunei Tulca prin dispozitia nr 21/31.01.2023, cu urmatorul proiect 
al ordinii de zi:  

1.Proiect de hotărâre privind aprobarea ordinii de zi a sedinței extraordinare, cu convocare de 
indata, a Consiliului Local Tulca din data de 02.02.2023 

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului local al comunei Tulca pentru anul 2023 
 
3. Proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului de venituri si cheltuieli al Serviciului Public de 
Gospodarire Comunala Tulca 
 

Se propune suplimentarea ordinii de zi cu un punct si renumerotarea acesteia astfel 

 
 
4. Proiect de hotărâre privind aprobarea participării Comunei Tulca în cadrul Componentei C15: 
Educație prin Planul Național de Redresare și Reziliență, aprobarea cererii de finanțare și a 
anexelor aferente acesteia pentru proiectul „DOTAREA CU MOBILIER, MATERIALE 

 

ROMÂNIA 
JUDEȚUL BIHOR 

CONSILIUL LOCAL TULCA 
CIF 5149128 

Comuna Tulca, Sat Tulca, nr. 231, cod poștal 417600 
Tel. / Fax: 0259.314.894 / 0259.314.896 

Email: secretariat@primaria.tulca.ro 
Website: https://primaria.tulca.ro/ 
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DIDACTICE ȘI ECHIPAMENTE DIGITALE A ȘCOLII GIMNAZIALE NESTOR PORUMB 
TULCA” 

 

Convocatorul inregistrat cu nr 377/31.01.2023 precum si proiectele de hotarare puse in 
dezbatere in sedinta au fost aduse la cunostinta publica prin afisare la sediul institutiei si pe site- 
primariei 

In conformitate cu prevederile  Codului Administrativ, am sa efectuez apelul nominal al 
consilierilor locali in ordine alfabetica 

 

1. D-nul Ciula Cornel - prezent 
2. D-nul Cotrau Daniel- prezent 
3. D-na Cotrau Ligia Gabriela- prezent 
4. D-nul Dubere Ioan Adrian- prezent 
5. D-na Ilie Florentina absent motivat 
6. D-nul Iovan Claudiu Florin- prezent 
7. D-nul Lazau Alexandru- prezent 
8. D-nul Marti Florentin- prezent 
9. D-nul Petran Mihai Nicu- prezent 
10. D-nul Roman Lucian Emil- prezent 
11. D-nul Vidican Cosmin Marius- prezent 

 

Avand in vedere prezenta unui nr de 10 consilieri locali din totalul de 11 consilieri locali in 
functie, constat indeplinirea prevederilor art.137 din Ordonanta de Urgenta nr 57/2019 privind 
Codul administrativ cu privire la cvorumul necesar pentru desfasurarea legala a acestei sedinte 
ordinare deci sedinta este legal constituita si poate adopta hotarari 

Va informez ca, proiectele de hotarari inscrise pe ordinea de zi a sedintei de azi  întrunesc 
condiţiile prevazute de art 136 din Codul administrativ respectiv  sunt insotite de rapoarte de 
specialitate, referate de aprobare si avize ale comisiilor de specialitate.  

Vreau sa va intreb daca cineva dintre dumneavoastra se afla in conflict de interese cu 
privire la proiectele de hotarari de pe ordinea de zi? Nu avem caz de conflict de interese. 

Anterior sedintei de azi, au avut loc sedintele pe comisii de specialitate, toate proiectele 
de hotarari primind avize favorabile. 

Supun votului dumneavoastra conform art 28 punctul 7 din ordinul 25/2021, ca 
modalitate de vot pentru sedinta de astazi, votul deschis prin ridicarea mainii. Cine este pentru?    
10 voturi pentru. 

Conform HCL nr 13/27.01.2023 presedinte de sedinta este d-nul consilier Marti Florentin 
dar desi dansul este present nu poate conduce sedinta din cauza faptului ca este ragusit si nu are 
voce, astfel se impune alegerea unui nou presedinte de sedinta. 
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D-nul secretar solicita sa se faca propuner in acest sens. D-nul Roman Lucian il propune 
pe d-nul Dubere Adrian. Nu sunt alte propuneri. Se supune la vot, d-nul Dubere Adrian este ales 
presedinte de sedinta cu 9 voturi pentru si o abtinere. 

Presedintele de sedinta saluta pe cei prezenti, ureaza bun venit la sedinta extraordinara de 
azi, arata ca ordinea de zi a fost citita de d-nul secretar si intreaba daca sunt obiectii. Nu sunt. 

Se supune la vot  proiectul de hotarare privind aprobarea ordinii de zi a sedinței 
extraordinare, cu convocare de indata, a Consiliului Local Tulca din data de 02.02.2023 

Este adoptată, prin vot deschis, cu 10 voturi pentru, 0 abtineri si 0 voturi impotriva, din 
totalul de 10 consilieri prezenți în sală, Hotărârea nr. 17 din 02.02.2023 privind aprobarea ordini 
de zi a sedintei extraordinare, cu convocare de indata,  a Consiliului Local Tulca din data de 
02.02.2023 

Se trece la punctul 2 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului 
local al comunei Tulca pentru anul 2023 

D-nul secretar arata ca, propunerile de buget locale și a bugetului din venituri proprii şi 
subvenţii din bugetul local pentru anul fiscal 2023 au fost elaborate în conformitate cu prevederile 
Legii nr. nr.273 / 2006 privind Finantele Publice Locale , cu modificările și completările ulterioare. 

Respectând prevederile art.7 alin. 2 din Legea nr.52/2003 privind transparența decizională 
în administrația publică, republicată cu modificările și completările ulterioare  
Pentru realizarea obiectivelor susmenționate , în conformitate cu prevederile Legii nr.273 / 2006 
privind Finantele Publice Locale, cu modificările și completările ulterioare , înaintăm Consiliului 
local Tulca spre analiză și aprobare propunerile pentru aprobarea bugetului local al comunei Tulca 
pentru anul 2023 

D-nul Petran Mihai doreste sa se discute bugetul pe fiecare capitol si subcapitolin parte, 
inante de a trece la votare. 

D-nul secretar prezinta bugetul pe capitole si subcapitole. 
D-nul Petran mihai intreaba ce reprezinta suma de la diverse venituri 1512,57 lei 
D-nul primar raspunde ca acest capitol cuprinde toate celelalte venituri pe care primaria ar 

trebui sa le incaseze, a fost si anul trecut acest capitol si se poate compara cu acesta 
D-nul Petran  sustine ca este o suma destul de mare si de asta a intrebat. 
D-nul primar raspunde ca prin acea suma se echilibreaza bugetul local sa ne putem inchide 

pe cheltuielile pe care le avem si sustine ca dupa atata experienta fiecare dintre consiglieri trebuie 
sa stie ce inseamna acea suma, acea echilibrare care exista in fiecare an. Noi va trebui sa avem 
acesti bani pentru a putea duce la bun sfarsit proiectele pe care le-am inceput, se stie ca s-a discutat 
ca trebuie sa ne gandim ca in viitorul foarte apropiat sa apelam la niste credite pentru sustinerea 
acestor investitii care vor veni in comuna tulca in perioda imediat urmatoare, Anghel saligny,, 
finalizarea apei si canalizarii, alimentarea cu gaz, gradinita cu program prelungit si toate celelalte 
proiecte care  insumeaza undeva la 62 milioane lei si fara sa punem sin oi o cota parte nu vom 
putea face nimic. Domnul primar sustine ca vrem sa avem un buget local care sa ajute la 
dezvoltarea comunei noastre si a recupera acei 20 de ani care s-au pierdut pentru Tulca. 
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Președintele de ședință susține că s-a lămurit situația și întreabă dacă la capitolul venituri 
mai sunt întrebări dacă nu să mergem la capitolul cheltuieli. Dansul susține că este o chestiune 
normală ca pentru investiții trebuie să găsim soluții dar să știe și dânșii exact cum e,  înainte nu am 
avut așa ceva sunt chestiuni noi pe care trebuie să le găsim împreună, ne adaptăm, trecem la o altă 
etapă, este adevărat o grămadă de primării se împrumută fac credite ca să susțină investițiile, pe 
urmă se discută mai vin bani de la bugetul de stat dar asta este etapa, la fel a fost și cu 
buldoexcavatorul și cu mașina, am fost de acord, am luat credit și mergem înainte. 

Domnul primar susține că pozitia d-nului Dubere i se pare o atitudine sănătoasă și 
constructivă, suntem puși în slujba cetățenilor și suntem obligați să dezvoltăm această comună. 

Domnul primar susține că puteam să facem o comparație între venituri și cheltuieli și se 
vedea foarte repede si usor de vazut unde sunt acele cheltuieli pe care va trebui să le facem. 

Domnul Dubere Adrian  spune că este perfect adevărat ce afirma domnul primar dar trebuie 
să știm ce votăm. 

Domnul primar răspunde că este normal să întrebăm este obligatoriu pentru dânsul să dea 
răspunsuri dar este și de bun simț să o facem într un mod absolut onest. 

Președintele de ședință roagă pe domnul secretar să prezinte cheltuielile prevăzute în buget/ 

Domnul secretar prezintă cheltuielile prevăzute în buget pe capitole și subcapitole. 

Domnul primar susține că la capitolul cheltuieli ar fi de discutat și roagă să se pună întrebări 
punctual și putem detalia despre ce investiții este vorba. Dânsul informează că în acest buget nu 
sunt cuprinse  cele trei contracte de finanțare semnate ieri dar care la rândul lor sunt purtătoare de 
niște cheltuieli, care în momentul în care va fi rectificare de buget vor fi cuprinse în acel moment 
și care vor trebui să aibă cheltuieli, care tot din această sumă, care este pentru echilibrare, va fi 
cheltuită/ 

Domnul primar invită să se discute pe fiecare capitol în parte/ 

Domnul Dubere Adrian roagă să se detalieze cheltuielile de la consultanță. 

Domnul primar susține că toate aceste proiecte sunt generatoare de costuri de consultanță 
adică consultanța înseamnă studii de fezabilitate, tot felul de avize, expertize tehnice și sunt multe 
alte lucruri care intră aici legat de consultanță iar în această sumă intră și contractele de colaborare. 

Domnul Petran Mihai întreabă dacă serviciile externalizate sunt cuprinse aici. 

Domnul primar răspunde afirmativ și sustine că acest buget este unul estimativ. 

Domnul Dubere Adrian intreaba dacă sunt și studii care sunt comandate și urmează să fie 
plătite. 
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Domnul primar răspunde că sunt și câteva studii de fezabilitate de anul trecut rămase 
neplătite/ 

Domnul Dubere Adrian întreabă de ce la capitolul învățământ apar cheltuieli cu salariile 0. 

Domnul primar răspunde că salariile cadrelor didactice nu vin prin bugetul primăriei, vin 
direct în bugetul școlii. 

Domnul Dubere Adrian întreabă dacă doamna director de la școală ni a făcut vreo solicitare 
ca și anul trecut. 

Domnul primar răspunde că ni a fost făcută solicitarea de către doamna director al școlii 
gimnaziale Tulca. 

Domnul Ciula Cornel susține că a văzut că s a cuprins în obiectivele de investiții pe anul 
2023 doua puncte care sunt în interesul dânsului: loc de joacă pentru copii la Căuașd și reabilitare 
trotuare și întreabă dacă se vor face. 

Domnul primar răspunde că aceste investiții se vor face și cea mai mare nemulțumire a 
dânsului este că nici în anul 2022 nu s a reușit să se facă acele trotuare pe care le a promis dar acele 
trotuare nu au fost făcute neapărat din lipsă de bani ci datorită faptului că se lucra pe acele străzi 
cu canalizarea și trebuie să se termine cu acea canalizare și apă ca să putem face trotuare și drumuri. 

Domnul Petran Mihai întreabă dacă ni se poate spune amplasamentul locului de joacă 
pentru copii în Căuașd. 

Domnul primar răspunde că acest amplasament o să l stabilim împreună dar dânsul spera 
să fie undeva în jurul grădiniței o să fie consultați inclusiv părinții copiilor de acolo. 

Domnul Petran Mihai susține că a observat că s au alocat bani și pentru sport dar suma i se 
pare destul de mică/ 

Domnul primar susține că s a discutat la nivelul primăriei această sumă și având în vedere 
acele echilibrări pe care am fost obligat să le facem am lăsat această sumă și în momentul în care 
o să fie nevoie o să venim cu rectificări. În ședința următoare va trebui să rectificăm bugetul pentru 
că vom cuprinde inclusiv proiectele semnate și necuprinse în acest buget. 

Domnul Petran susține că a văzut în susținerea cultelor suma de 50000 RON și întreabă ca 
dacă anul trecut susținerea a fost pentru biserica ortodoxă anul acesta este în plan o altă biserică. 

Domnul primar răspunde că în acest moment am dorit doar să avem acea prevedere 
bugetară și de comun acord, când va fi momentul să stabilim exact unde va fi o prioritate. 

Domnul Petran întreabă de suma de 277,50 RON pentru capelă care nu este în concordanță 
cu cea din lista de investiții și întreabă dacă este aceeași sumă dar că este o greșeală. 
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Domnul primar răspunde că dacă adunăm banii din subcapitole o să iasă suma de 277,50 
RON. 

Domnul Petran întreabă de bugetul prevăzut pentru zilele comunei și 1 decembrie, în ce 
capitole se regăsesc. 

Domnul primar răspunde că sunt cuprinși la capitolul bunuri și servicii, cheltuieli materiale, 
cămin cultural. 

Domnul Dubere Adrian întreabă dacă ne ajunge suma prevăzută pentru ansamblul de 
dansuri. 

Domnul primar răspunde că nu ne ajunge această sumă dar atât ne permitem în acest 
moment 

Domnul Dubere Adrian întreabă dacă banii alocația anul trecut pentru capela Cauasd sau 
cheltuit toți. 

Domnul primar răspunde că s au cheltuit toți banii și costurile totale ale capelei sunt undeva 
la 5 miliarde RON, anul trecut au fost alocati 148000 și s a mai rectificat bugetul odată și sau mai 
alocat bani. 

Domnul Petran întreabă la capitolul 71 cheltuieli investiții din care... ce reprezintă. 

Domnul primar răspunde că aceasta este suma pe care o mai avem de plătit din acel PNDL 
1, restul sumelor sunt plătite. 

Domnul Petran susține că se referea la suma de 258000 RON buldoexcavator și tractor. 

Domnul primar susține că aici ne am propus să cumpărăm în leasing un tractor având în 
vedere că tractorul actual este într o stare foarte rea. 

Domnul Ciula Cornel susține că și dacă se cumpără un tractor nou, cel vechi trebuie reparat 
și folosit la anumite intervenții mai murdare prin mărăcini. 

Domnul primar susține că o să se facă o estimare exactă și va trebui să facem ceva cu el. 

Domnul Petran întreabă de cheltuielile de personal de la salubrizare. 

Domnul primar răspunde că este vorba de cheltuielile cu femeia de serviciu. 

Domnul Dubere Adrian susține că, cheltuielile sunt mai mari decât veniturile în acest buget. 

Domnul primar răspunde că acest buget este unul dezechilibrat în forma asta, pentru că 
excedentul de anul trecut se folosește pentru echilibrarea bugetului. 
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Președintele de ședință întreabă dacă mai sunt întrebări sau nelămuriri. Dansul întreabă 
despre bugetul Serviciului Public de Gospodărie Comunală dacă este prevăzut în bugetul mare. 

Domnul primar răspunde că Serviciul Public de Gospodărire Comunală are buget propriu. 

Domnul Petran Mihai întreabă cine își asumă construcția bugetului. 

Domnul primar răspunde că doamna Iovan Sanda, ea este contabila primăriei în acest 
moment. 

Domnul Dubere Adrian susține că, atunci când plouă avem probleme cu acumulările de 
apă și întreabă dacă nu ar trebui să prevedem bani și pentru evacuarea apei, pentru sistemul de 
drenaj. 

Domnul primar răspunde că tocmai de aceea există serviciul de gospodărie Comunală și în 
funcție de  cum se va permite se vor curăța șanțuri, le avem în vedere.  

Nu mai sunt întrebări președintele de ședință supune la vot proiectul de hotărâre privind 
aprobarea bugetului local al comunei Tulca pentru anul 2023. 

Este adoptată, prin vot deschis, cu 10 voturi pentru, 0 abtineri si 0 voturi impotriva, din 
totalul de 10 consilieri prezenți în sală, Hotărârea nr. 18 din 02.02.2023 privind aprobarea 
bugetului local al comunei Tulca pentru anul 2023. 

 

Se trece la punctul 3 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului de venituri 
si cheltuieli al Serviciului Public de Gospodarire Comunala Tulca. 

Domnul secretar prezintă veniturile estimate ale Serviciului Public de Gospodărie 
Comunală precum și cheltuielile estimate. 

Nu sunt intrebari, președintele de ședință supune la vot proiectul de hotărâre privind 
aprobarea bugetului de venituri si cheltuieli al Serviciului Public de Gospodarire Comunala Tulca 
Este adoptată, prin vot deschis, cu 10 voturi pentru, 0 abtineri si 0 voturi impotriva, din totalul de 
10 consilieri prezenți în sală, Hotărârea nr. 19 din 02.02.2023 privind aprobarea bugetului de 
venituri si cheltuieli al Serviciului Public de Gospodarire Comunala Tulca. 
 

Se trece la punctul 4 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea participării 
Comunei Tulca în cadrul Componentei C15: Educație prin Planul Național de Redresare și 
Reziliență, aprobarea cererii de finanțare și a anexelor aferente acesteia pentru proiectul 
„DOTAREA CU MOBILIER, MATERIALE DIDACTICE ȘI ECHIPAMENTE DIGITALE A 
ȘCOLII GIMNAZIALE NESTOR PORUMB TULCA” 

D-nul secretar afirma ca acest proiect il prezinta cu mare bucurie deoarece este vorba 
despre dotarea scolii in care a invatat, Se propune aprobarea participării Comunei Tulca în cadrul 
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PNRR – Planul Național de Redresare și Reziliență, Componenta C15 pentru obiectivul de 
investiție „DOTAREA CU MOBILIER, MATERIALE DIDACTICE ȘI ECHIPAMENTE 
DIGITALE A ȘCOLII GIMNAZIALE NESTOR PORUMB TULCA”, inclusiv aprobarea cererii de 
finanțare cu anexele sale și aprobarea asigurării și susținerii cheltuielilor neeligibile, necesare 
implementării proiectului. 

Ministerul Educației, în calitate de coordonator de reforme și investiții finanțate prin 
PNRR, a lansat apelul competitiv de proiecte pentru „Dotarea cu mobilier, materiale didactice și 
echipamente digitale a unităților de învățământ preuniversitar și a unităților conexe”, finanțat prin 
Planul Național de Redresare și Reziliență - Componenta C15: Educație, în vederea dotării 
unităților de învățământ preuniversitar, în scopul implementării obiectivelor din proiectul 
„România Educată”. Printre beneficiarii apelului de proiecte se numără și toate tipurile de unități 
administrativ-teritoriale, inclusiv comunele. 

Toate bunurile și echipamentele achiziționate prin viitoarele proiecte de către solicitanții 
eligibili vor fi oferite spre folosință gratuită beneficiarilor finali ai investițiilor, pentru a fi utilizate 
exclusiv pentru activități didactice, sportive și extrașcolare cu elevii/copiii. 

Depunerea proiectelor se realizează exclusiv online, prin platforma electronică dedicată 
PNRR, cu respectarea perioadei de depunere: 19.12.2022 (ora 9:00) - 19.03.2023 (ora 23:59). 

Conform Analizei de nevoi nr. 04/03.01.2023 întocmite de Școala Gimnazială Nestor 
Porumb Tulca, avizată de ISJ Bihor – Inspectoratul școlar general cu nr. 3564/10.01.2023, dotările 
instituțiilor de învățământ din comuna Tulca cu echipamente TIC și mobilier școlar sunt învechite 
și chiar inexistente în unele situații. A fost identificate astfel mai multe tipuri de nevoi, nevoi ce 
vor contribui la stimularea randamentului școlar al elevilor și la sporirea confortului resimțit de 
aceștia, dar și de profesori, pe toată durată de desfășurare a cursurilor. Se propune achiziționare 
următoarelor: 

- Echipamente pentru 2 laboratoare de informatică în școală; 
- Echipamente pentru 2 laboratoare de informatică în grădinițe; 
- Mobilier pentru dotarea a 19 săli de clasă; 
- Mobilier, echipamente digitale și materiale didactice pentru dotarea a 4 laboratoare 

școlare. 
Având în vedere că în unitățile de învățământ din comună efectivele de elevi sunt relativ 

importante (în medie, 252 de copii pe an, în ultimii 5 ani), implementarea acestui proiect ar crește 
calitatea procesului educațional pentru un număr semnificativ de copii și ar fi un important 
stimulent în vederea motivării și dezvoltării interesului pentru participarea la activitățile școlare. 

Domnul primar susține că tot ceea ce s a cerut prin acest proiect este solicitat de către 
școală, doar că se derulează prin primărie în baza analizei de nevoi validată de către cei din școală 

Nu sunt observatii sau obiectiuni, se supune la vot proiectul de hotărâre privind aprobarea 
participării Comunei Tulca în cadrul Componentei C15: Educație prin Planul Național de 
Redresare și Reziliență, aprobarea cererii de finanțare și a anexelor aferente acesteia pentru 
proiectul „DOTAREA CU MOBILIER, MATERIALE DIDACTICE ȘI ECHIPAMENTE 
DIGITALE A ȘCOLII GIMNAZIALE NESTOR PORUMB TULCA” 

 
Este adoptată, prin vot deschis, cu 10 voturi pentru, 0 abtineri si 0 voturi impotriva, din 

totalul de 10 consilieri prezenți în sală, Hotărârea nr. 20 din 02.02.2023 privind aprobarea 
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participării Comunei Tulca în cadrul Componentei C15: Educație prin Planul Național de 
Redresare și Reziliență, aprobarea cererii de finanțare și a anexelor aferente acesteia pentru 
proiectul „DOTAREA CU MOBILIER, MATERIALE DIDACTICE ȘI ECHIPAMENTE 
DIGITALE A ȘCOLII GIMNAZIALE NESTOR PORUMB TULCA” 
 
Presedintele de sedinta, d-nul Dubere Ioan Adrian constata ca s-au epuizat toate punctele de pe 
ordinea de zi si  declara inchise lucrarile sedintei extraordinare a Consiliului Local Tulca din data 
de 02.02.2023 

 Drept pentru care s-a incheiat prezentul proces verbal. 

 

    Presedinte de sedinta                                                          Secretar General Delegat 

     Dubere Ioan Adrian                                                                  jr. Cotrau Marius 

 


